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The Parliamentary Assembly brings together 318 members from the national parliaments of the 47 member states. 

President: Lluís Maria de Puig (Spain, SOC) ; Secretary General of the Assembly: Mateo Sorinas. 
Political Groups: EPP/CD (Group of the European People's Party); SOC (Socialist Group); EDG (European Democratic Group);  

ALDE (Alliance of Liberals and Democrats for Europe); UEL (Group of the Unified European Left). 
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Launch of PACE Human Rights Prize: call for nominations 
 
Strasbourg, 29.10.2008 - The Parliamentary Assembly of the Council of Europe 
(PACE) today called for nominations for an annual Human Rights Prize, which will 
reward "outstanding civil society action in the defence of human rights in Europe". 
 
Individuals and NGOs can be nominated for the prize, which will be selected by a 
seven-member panel from nominations put forward by at least five sponsors before 
31 December 2008. The first Prize will be awarded at a ceremony in Strasbourg 
during the summer plenary session (22-26 June 2009) of the Assembly, which 
brings together 636 parliamentarians from 47 Council of Europe member states. 
 
“We depend on civil society to ‘speak truth to power’ when it comes to human 
rights,” said PACE President Lluís Maria de Puig, launching the prize. “NGOs and 
human rights defenders carry out difficult and sometimes dangerous work, saving 
lives, exposing injustice and demanding change. When it is outstanding, this work 
deserves to be applauded. This prize is for them.” 
 
Link to the Human Rights Prize website 
 
 
Lancement du Prix des droits de l’homme de l’APCE : 
appel à candidatures 
 
Strasbourg, 29.10.2008 – L’Assemblée parlementaire du Conseil de l'Europe 
(APCE) a lancé aujourd’hui un appel à candidatures pour un Prix annuel des droits 
de l’homme, qui viendra récompenser une « action exceptionnelle de la société 
civile dans la défense des droits de l'homme en Europe ». 
 
Toute personne de la société civile ou organisation non gouvernementale est 
éligible pour ce prix. Le lauréat sera choisi par un jury de sept membres, parmi des 
candidatures proposées par au moins cinq parrains avant le 31 décembre 2008. Le 
premier Prix sera décerné à Strasbourg lors d’une cérémonie, pendant la session 
d’été (22-26 juin 2009) de l’Assemblée, qui regroupe 636 parlementaires issus des 
47 Etats membres du Conseil de l’Europe.  
 
“Nous dépendons de la société civile pour ‘dire la vérité au pouvoir’ dans le 
domaine des droits de l'homme” a déclaré M. de Puig, Président de l’APCE, en 
annonçant la création du prix. “Le travail des ONG et des défenseurs des droits de 
l’homme est difficile et parfois dangereux ; ils sauvent des vies, dévoilent des 
injustices et appellent au changement de la société. Lorsqu’il est exceptionnel, leur 
travail mérite d’être salué. Ce prix leur est destiné.” 
 
Lien vers le site web du Prix des droits de l’homme 

http://assembly.coe.int/main.asp?link=/Committee/JUR/HumanRightsPrize/PrizeIndex.htm
http://assembly.coe.int/mainf.asp?link=/Committee/JUR/HumanRightsPrize/PrizeIndexf.htm

